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Hvězdička stříbrná dopadla na zem
a všechno kolem nás mění se rázem.
Hvězdička stříbrná jehličím zavoní,

Vánoce přišly k nám, zvoneček zazvoní.

Vážení spoluobčané, členové Zastupitelstva obce Zaječí a pracovníci obecního 
úřadu vám přejí příjemné prožití svátků vánočních a do nastávajícího roku 
hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a mnoho osobních i pracovních úspěchů. 
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Hlasy z radnice

KSČM    Sdružení KN a ODS Zaječí Sdružení NK pro Zaječí 
kandidát                   poč. hlasů kandidát                     poč. hlasů kandidát                         poč. hlasů
Ing. Vladimír Chládek 191 František Dobeš 219 Jana Hasilíková 294
Bohumil Novák 171 František Létal 199 Jiří Vlček 279
Jaroslav Vojtěšek 133 Mgr. Simona Pleskačová 196 Ing. Petr Grmela 271
  JUDr. Petra Janoušková 182 Petr Nechuta 232
  Ing. František Šipr 180 PharmDr. Ivana Kyzlinková 230
    Ing. Aneta Kleiber Nosrätiová 162
    Mgr. Marcel Stratilík 187
     
Náhradníci     
KSČM  Sdružení KN a ODS Zaječí Sdružení NK pro Zaječí 
kandidát                    poč. hlasů kandidát                      poč. hlasů kandidát                          poč. hlasů
Rostislav Žďárský 123 Martina Veselá 156 Monika Osičková 218
Vladislava Čermáková 108 Martina Buchtová 139 Dana Kyzlinková 206
Jiří Strýček   88 Radek Lindner 169 Ing. Přemysl Pálka 210
Mgr. Petra Vojtěšková 105 Pavel Urbánek 147 Svatopluk Herůfek 147
Ladislav Roboš   64 Petr Křivánek 128 Boris Kuba 176
Helena Damborská 109 Jiří Kokrda 171 Bohdan Baláš 147
Dana Hutterová   89 Mgr. Božena Zborovská 149 Jarmila Vaverková 163
Alena Suská   88 Magda Hroznová 144 Ing. Jiřina Krčková 131
Ladislav Petrásek   67 Bc. Martina Lindnerová 146  
Milena Zárubová   65 Irena Nováková 109  
Vladimír Hájek   65    
Josef Kuba   71    
Hlasů celkem: 1537 Hlasů celkem: 2434 Hlasů celkem: 3053
     
Celkový počet voličů zapsaných do seznamu voličů: 1158  
Počet voličů, kteří se zúčastnili voleb: 513 (44,30 %)

Ustavující zasedání zahájila úřadující starostka 
obce paní Jana Hasilíková.

1. Členové ZO složili slib před shromážděným zastu-
pitelstvem obce.

2. ZO schválilo ověřovatele zápisu JUDr. Petru Ja-
nouškovou a pana Jiřího Vlčka.

 ZO schválilo zapisovatele zápisu paní Petru Koneč-
nou.

3. ZO vzalo na vědomí volbu starosty, místostarosty, 
radních, předsedů a členů výborů formou veřejné-
ho hlasování.

4. ZO schválilo následující program ustavujícího za-
sedání.

Usnesení č. 1/14 ustavujícího zasedání ZO Zaječí, 
které se konalo dne 5.11.2014 v 19.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Zaječí

Složení Zastupitelstva obce Zaječí 
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a)  -  volba starosty obce
 -  volba místostarosty obce
     -  volba členů rady obce
b) -  určení počtu členů fi nančního a kontrolního výboru      
    -  volba předsedy fi nančního výboru   
     -  volba předsedy kontrolního výboru   
     -  volba členů fi nančního výboru
   -  volba členů kontrolního výboru
ad a) 
ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích 

schválilo, že pro výkon funkce starosty obce bude 
člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn.

 ZO zvolilo starostkou obce paní Janu Hasilíkovou.
 ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích 
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schválilo, že pro výkon funkce místostarosty obce 
nebude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn.

 ZO zvolilo místostarostou obce Ing. Petra Grmelu.
 ZO zvolilo vedle starosty a místostarosty dalšími čle-

ny rady:
 - pana Bohumila Nováka
 - Ing. Anetu Kleiber Nosrätiovou
 - Mgr. Marcela Stratilíka
ad b)
 ZO zřídilo fi nanční výbor a kontrolní výbor. 
 ZO schválilo pětičlenný fi nanční výbor a tříčlenný 

kontrolní výbor.
 ZO zvolilo předsedou fi nančního výboru Ing. Anetu 

Kleiber Nosrätiovou.
 ZO zvolilo předsedou kontrolního výboru pana Bo-

humila Nováka.
 ZO zvolilo za členy fi nančního výboru:
 - pana Jiřího Vlčka
 - pana Petra Nechutu
 - PharmDr. Ivanu Kyzlinkovou
 - paní Martinu Veselou
 ZO zvolilo za členy kontrolního výboru:
- Ing. Františka Šipra
- Ing. Vladimíra Chládka
5. ZO schválilo poskytování odměn neuvolněným čle-

nům zastupitelstva ode dne následujícího po přijetí 
usnesení o zvolení do funkce.

 ZO v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o 
obcích schválilo tyto odměny         za výkon jednotli-
vých funkcí:

 - Místostarosta: 7.500 Kč měsíčně  
 - Radní:  1.480 Kč měsíčně  
 - Předsedové výborů a komisí: 600 Kč měsíčně  
 - Členové výborů a komisí: 500 Kč měsíčně  
 - Členové ZO:      200 Kč měsíčně  
 - Členové komisí a výborů, kteří nejsou členy ZO 

ve výši 200 Kč za jedno jednání výboru či komise, 
kterého se daný člen zúčastnil.

 ZO v souladu s § 77 odst. 3 písm. b) zákona o obcích 
schválilo, že při souběhu výkonu několika funkcí se 
odměna neuvolněnému členovi ZO poskytne za vý-
kon funkce, za níž podle rozhodnutí zastupitelstva 

náleží vyšší odměna.
6. ZO zvolilo statutárním zástupcem obce na jedná-

ních valných hromad v a.s. HANTÁLY  se sídlem 
Tovární 22, 691 05 Velké Pavlovice v období od 
1.1.2015 do 31.12.2018 starostku obce paní Janu 
Hasilíkovou a náhradníkem místostarostu obce 
Ing. Petra Grmelu.

7. ZO zvolilo statutárním zástupcem obce na jed-
náních dobrovolného svazku obcí „Mikroregion 
Hustopečsko“ se sídlem Dukelské nám. 2/2, 693 01  
Hustopeče na volební období 2014 – 2018 starostku 
obce paní Janu Hasilíkovou.

8. ZO zvolilo statutárním zástupcem obce na jedná-
ních dobrovolného svazku obcí „Čistý jihovýchod“ 
se sídlem Tovární 22, 691 06  Velké Pavlovice na vo-
lební období 2014 – 2018 starostku obce paní Janu 
Hasilíkovou.

9. ZO zvolilo statutárním zástupcem na jednáních val-
ných hromad v a.s. VaK Břeclav se sídlem Čechova 
1300/23, 690 11  Břeclav na volební období 2014 – 
2018 starostku obce paní Janu Hasilíkovou.

10. ZO vzalo na vědomí usnesení ustavujícího zasedání 
zastupitelstva.

11. ZO vzalo na vědomí následující:
 - Upozornění pana Františka Dobeše na možnost 

zvýšeného výskytu potkanů při budování kanaliza-
ce a vhodnosti provést plošnou deratizaci obce - v 
této věci bude jednáno s panem Jiřím Kokrdou, kte-
rý se deratizací zabývá.  

 - Dotaz Ing. František Šipra na provozovatele 
ČOV - o výběru provozovatele bude rozhodnuto v 
radě obce.

 - Návrh pana Františka Dobeše na pořízení vá-
nočního osvětlení pro výzdobu obce – zakoupení 
osvětlení bude projednáno v RO.  

 - Upozornění paní Jaroslavy Hlávkové na pro-
padlý chodník před domem čp. 97 na ul. Hlavní v 
důsledku ukládání optického kabelu – oprava bude 
projednána s Ing. Menšíkem z fi rmy Internet4you 
Podivín.

 Starostka obce poděkovala přítomným za účast na 
jednání ZO a za projevenou důvěru.    

Poděkování voličům
Vážení spoluobčané, za „Sdru-

žení nezávislých kandidátů a ODS 
Zaječí“ bych chtěl poděkovat všem 
Vám, kteří jste si přáli změnu ve 
vedení naší obce a odevzdali našim 
kandidátům do Zastupitelstva obce 
Zaječí svoje hlasy. „Sdružení nezá-
vislých kandidátů a ODS Zaječí“ 
bylo ve volbách do obecního zastu-

pitelstva poměrně úspěšné a dalo 
by se očekávat, že se v následujících 
čtyřech letech volebního období 
budeme podílet na správě obce. 
Zájem o tuto práci jsme mimo jiné 
projevili v našem předvolebním le-
táku. Důvodem pro tuto iniciativu 
bylo vědomí, že v nadcházejících 
letech budou na vedení obce klade-

ny zvlášť velké nároky, a to nejen v 
souvislosti s výstavbou kanalizace, 
ale také s následnou opravou povr-
chů všech ulic a rekonstrukcí vět-
šiny špatně schůdných chodníků. 
Bude také nutné řešit funkční sys-
tém parkování, zajistit odstranění 
nevzhledných skládek na veřejném 
prostranství, opravit a doplnit mo-
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Poděkování spoluobčanům – voličům!Poděkování spoluobčanům – voličům!

Vážení spoluobčané, voliči. 
Jménem „ Sdružení nezávislých 

kandidátů pro Zaječí „Vám děkuji 
za projevenou důvěru, kterou jste 
nám dali v letošních komunálních 
volbách. Vaší důvěry si velmi vá-
žíme a chceme Vám říci, že udě-
láme vše, co bude v našich silách, 
abychom v co největším rozsahu 

biliář obce, připravit projekty vý-
sadby zeleně a postarat se o spoustu 
dalších věcí spojených s rozvojem 
naší obce.  

Před ustavujícím zasedáním za-
stupitelstva jsme nabídli vítěznému 
sdružení „Nezávislých kandidátů“ 
pod vedením paní Jany Hasilíko-
vé spolupráci především v oblasti 
technické tak, jak jsme popsali v již 
výše zmíněném předvolebním ma-
teriálu. Naše účast ve vedení obce 
však nebyla vyjednána podle našich 
představ a z tohoto důvodu jsme se 

do užšího vedení obce nedostali. 
Zastupitelstvem nově zvolená Rada 
obce Zaječí je, až na jednu světlou 
výjimku, ve stejném složení jako v 
předchozím volebním období. 

Nezbývá než společně věřit, že 
„nová“ rada obce zvládne vše k 
naší spokojenosti, tedy, že se bude 
o obec starat lépe, jak to konečně 
vyplývá i z názvu některých jejich 
funkcí. Je povinností vedení obce 
vzešlého z minulých voleb usi-
lovat o co nejlepší zvládání pro-
blémů spojených s plánovanými 

zásahy do veřejných ploch a ko-
munikací. 

Závěrem bych Vás rád ubezpe-
čil, že i když „Sdružení nezávislých 
kandidátů a ODS Zaječí“ nebude 
mít přímý podíl na vedení obce, 
v případě zajištění organizace a 
průběhu výstavby kanalizace se na 
nás můžete se svými podněty nebo 
problémy kdykoliv obrátit, a to buď 
osobně, nebo na telefonním čísle: 
602 714 948. 

Za „Sdružení nezávislých kandi-
dátů a ODS Zaječí“ František Dobeš

splnili záměry našeho volebního 
programu. 

Velmi dobře si uvědomujeme, 
že nás čekají nelehké čtyři roky. 
Realizujeme velkou investiční akci 
– ČOV a kanalizaci, po ní nás če-
kají menší investiční akce, které 
jsou ovšem pro naši obec nemé-
ně potřebné a důležité. Věříme, že 

společným úsilím všech patnácti 
členů zastupitelstva a Vás občanů to 
zvládneme. 

Je potřeba si uvědomit, že vše co 
děláme, děláme pro nás, pro naše 
děti a pro šťastný a spokojený život 
v naší obci.

      Jana Hasilíková
         starostka obce 

Důležité
upozornění

Poděkování obecního úřadu

Děkujeme panu Miloši Kalivodovi a jeho rodi-
ně za věnování vánočního stromu, dále děkujeme 
těm, kteří bezplatně pomohli s přípravou vánoč-
ního stromu (panu Milanu Barvíkovi, Romanu 
Brandejskému a Petru Nechutovi), poděkování 
patří i všem ostatním, kteří se podíleli na přípravě 
a průběhu rozsvícení vánočního stromu a vánoční-
ho jarmarku.

Dále děkujeme panu 
Pavlu Urbánkovi za ce-
loročně bezplatně prová-
děné zámečnické práce 
pro obec.

Poplatky za svoz odpadu a nájem pozemků se budou 
vybírat na obecním úřadě od 1.3.2015 do 30.4.2015.
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Čistírna odpadních vod (ČOV) a kanalizace 

v ZaječíVážení občané, navazujeme na 
článek z minulého vydání Radnič-
ních listů, ve kterém jste byli infor-
mováni o přípravě této pro obec 
velmi důležité, ale také velmi ná-
ročné stavby.

Zhotovitelem je společnost „Za-
ječí ČOV a kanalizace“, jejímiž členy 
jsou OHL ŽS a.s. Brno a TREPART 
s. r.o. Praha. Zodpovědným stavby-
vedoucím je p. Bořivoj Šoustal. Lhů-
ta výstavby je ve smlouvě o dílo sta-
novena na 420 dní ode dne předání 
staveniště, z čehož plyne, že k do-
končení akce dojde v závěru r. 2015. 

Celková cena této stavby je 138 
472 592,82 Kč. Přidělená dotace z 
fondu Evropské unie prostřednic-
tvím Státního fondu životního pro-
středí (SFŽP) činí 105 412 525,41 
Kč. Vlastní prostředky obce 33 060 
067,41 Kč. V ceně je zahrnuta čis-
tírna odpadních vod, kanalizační 
stoka, lokální úpravy inženýrských 
sítí a veřejná část domovních kana-
lizačních přípojek včetně kontrolní 
šachty u každé nemovitosti.  

Nová kanalizace v obci je z velké 
části řešena jako oddílná splaško-
vá s přivedením znečištěných vod 
do čistírny odpadních vod (ČOV), 
která jak již bylo dříve uvedeno, 
je umístěna v blízkosti sběrného 
dvora. Stávající kanalizace dešťo-
vá bude zachována a i nadále vy-
užívána pro připojení dešťových 
svodů a uličních vpustí. Více jak 8 
000 metrů nové kanalizační stoky 
je budováno jako gravitační kana-
lizace, tedy s přirozeným spádem a 
odtokem odpadních vod do ČOV. 
Vzhledem k členitému území obce 
je také cca 1 800 metrů budováno 
jako kanalizace tlaková s nuceným 
čerpáním odpadních vod z níže 
položených lokalit do stoky gravi-
tační. Z tohoto důvodu bude v obci 
vybudováno pět podzemních kru-
hových čerpacích stanic. Čerpací 
stanice č. 1 (ČS 1) bude umístěna 
na konci ulice Školní, ČS 2 na konci 
ulice Šakvické, ČS 3 za vinařstvím 

na ulici U vily, ČS 4 na ulici Požární 
u č. 201 a ČS 5 na konci ulici Hlavní 
ve směru na Nové Mlýny. 

Zhotovitel v rámci výstavby 
postupuje tak, že nejdříve vykope 
hlavní stoku včetně osazení reviz-
ních šachet a odboček pro domovní 
přípojky. Po kontrole technickým 
dozorem (zajišťuje společnost GE-
Otest Brno a.s., Ing. Pohl) a tlakové 
zkoušce je kanalizace zasypána a až 
následně dojde na označených mís-
tech k výkopu a uložení veřejné části 
domovní přípojky včetně kontrolní 
šachty a také k dobudování části tla-
kové kanalizace od čerpacích stanic 
k napojení na kanalizaci gravitační. 

Na každém z nás pak bude pro-
vést připojení odpadních vod z 
domu přes již hotovou kontrolní 
šachtu do kanalizace, a to v termínu 
před uvedením ČOV do předčas-
ného užívání pro zkušební provoz, 
což předpokládáme, že bude v dub-
nu nebo květnu 2015.  O termínech 
Vás budeme včas informovat.      

Vzhledem k tomu, že se jedná 
o výstavbu kanalizace oddílné, na 
kterou není možné připojit dešťo-
vou vodu, bude třeba při budování 
domovní přípojky napojit pouze 
odpadní vody z kuchyní, koupen a 
záchodů. Není možné připojit od-
padní vodu ze samostatných skle-
pů. Ty zůstanou i nadále napojeny 
na stávající kanalizaci dešťovou.

ČOV není přizpůsobena na pří-
jem dešťových vod většího rozsahu 
a jejich přítok by její chod značně 
narušoval a způsobil zvýšení nákla-
dů na provoz. V této souvislosti Vás 
tedy jménem vedení obce prosíme 
o maximální pochopení a spoluprá-
ci při budování přípojky od Vašeho 
domu a důsledné oddělení vod od-
padních a dešťových. Před zásypem 
bude přípojka za účasti technické-
ho dozoru a provozovatele zkon-
trolována a i po dokončení stavby 
budou možné kontroly odtoků vod 
z nemovitostí prostřednictvím vy-
budované šachty u domu. 

O ceně za zhotovení Vašich do-
movních přípojek bude obec jednat 
s odbornými stavebními fi rmami a 
jejich nabídky na realizaci přípojky 
Vám včas představíme. Bude pak na 
každém z Vás, jaký způsob výstavby 
zvolíte. Stejně tak je pro zhotovení 
domovních přípojek možno oslo-
vit místní stavební fi rmy. Nejsou 
stanovena žádná omezení, kdo smí 
a nesmí přípojky stavět, je pouze 
podmínka kontroly napojení na ve-
řejnou síť zástupcem provozovatele.

Celou stavbu již dnes kompliku-
je uložení stávajících sítí, zejména 
poloha staré dešťové kanalizace, 
která není v některých lokalitách 
přesně zdokumentována. Snad nej-
kritičtější bude situace v úzkých 
uličkách, jimiž procházejí veškeré 
sítě (plyn, voda, stará kanalizace) a 
pro nové potrubí nezbývá už téměř 
žádné místo.

V současné době je dokončena 
stoka „C“ na ulici Šakvická, budují 
se stoky „A“ od čistírny odpadních 
vod směrem do obce a v ulicích 
Břízová a Dlážděná a stoka „B“ po 
úpravě projektu (došlo ke křížení se 
stávající dešťovou stokou). 

Závěrem je nutno konstatovat, 
že realizace kanalizace je zásahem 
do života všech občanů obce Zaječí.  
Přináší s sebou řadu nepříjemnos-
tí, komplikací a omezení, znečiště-
ní v obci a stavební ruch. Z tohoto 
důvodu si Vás dovolujeme touto 
cestou poprosit o maximální vstříc-
nost, pochopení a také spolupráci.

Pro informace o budování ka-
nalizace bude vyčleněna část vý-
věsky u obchodů při ulici Hlavní a 
další informace včetně kontaktů na 
osoby odpovědné za výstavbu jsou 
uvedeny na webových stránkách 
obce www.obeczajeci.cz. 

František Dobeš, 
zastupitel obce  
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Zpráva úřadu pro uvádění věcí na pravou míru 
ve věci provozování budoucí čističky v Zaječí

Vážení :
1) je pravda, že provoz obecní čis-

tičky bude stát obec i občany už 
navždy peníze, avšak není prav-
da, že vodné a stočné musí být 
přibližně stejně velké, jak je to 
ve městech a obcích, kde provo-
zuje čističku vodárenská společ-
nost. V Zaječí je dodavatel vody 
VaK Břeclav.

2) je pravda, že nabídka Vak Břec-
lav na cenu provozování čistič-
ky byla 5 krát vyšší než nabídka 
nejnižší. Není pravda, že nejniž-
ší nabídková cena byla neopráv-
něně nízká, a proto je třeba ji 
odmítnout.

3) je pravda, že všechny čtyři do-
ručené nabídky na provozování 
čističky splnily odborné kva-
lifi kační předpoklady, a proto 
by všichni čtyři zájemci mohli 
obecní čističku řádně provozo-
vat.

4) je pravda, že provoz obecní čis-
tičky bude třeba zaplatit i za 
spoluúčasti občanů, není prav-
da, že by to měl zaplatit někdo 
jiný než ti, co budou vypouštět 
splašky do čističky.

5) je pravda, že pokud bude obec 
čističku samostatně provozovat, 
budou provozní náklady zna-

Saturnin
telně nižší, než kdyby ji provo-
zovala jiná smluvně oprávněná 
osoba. Nejdražším nabízeným 
provozovatelem je právě VaK 
Břeclav.

6) je pravda, že dodavatel stavby 
čističky ji musí provozně vy-
zkoušet /u nás 6 měsíců/ a te-
prve pak předat obci k řádnému 
provozu, včetně proškolení ob-
sluhy. Není pravda, že takovou 
čističku lze obci jakožto inves-
torovi předat bez provozního 
řádu.

7) je pravda,  že provozní řád kana-
lizace a čističky musí být součás-
tí dodávky celé stavby. 

8) je pravda, že provozní náklady 
čističky a kanalizace budou zá-
viset na pečlivosti obsluhy, na 
životnosti a kvalitě čerpadel a 
dalších technických zařízeních v 
čističce.

9) je pravda, že všechno dodané 
potrubí /roury/ musí splňovat 
technické normy, avšak není 
pravda, že není rozdíl v ceně po-
dle kvality a výrobce. Záměna 
materiálů může znamenat znač-
nou úsporu stavebních nákladů 
právě jen na straně dodavatele.

10) je pravda, že náklady na stav-
bu kanalizace a čističky jsou de-

setinásobkem ročního obecního 
rozpočtu a bez dotace ze strany 
fondu životního prostředí by 
se stavba nemohla uskutečnit. 
Není pravda, že za účelné vyna-
ložení této dotace fondu život-
ního prostředí zodpovídá pře-
devším stavební dozor.  Za vše i 
za funkčnost čističky zodpovídá 
investor neboli obec. Jinak hro-
zí nebezpečí, že obec přijde o 
dotaci ze strany Státního fondu 
životního prostředí.

11) je pravda, že projekt kana-
lizace a čističky vychází z pod-
kladů, které dostal projektant 
především od obce, není pravda, 
že tyto podklady byly vždy prav-
divé a úplné. Platí, že jaké jsou 
podklady a zadání, takový je i 
projekt.

12) je pravda, že jeden rok na 
stavbu kanalizace je poměrně 
krátká doba, není pravda, že do-
davatel stavby doposud dělá, co 
může, aby stavbu včas dokončil. 
Právě naopak.

13) je pravda, že dešťová voda se 
nemusí čistit, není pravda, že 
pokud bude přitékat čistá voda 
do čističky, nezvýší se náklady 
na provoz čističky.

František Šipr 

P o o h l é d n u t í  z a  Z a j e č s k ý m i  k r oj ov a n ý m i  h o d y

Zaječské krojované hody jsou jednou z největších 
událostí v naší obci. Letošní hody se konaly první čer-
vencový víkend, což letos vyšlo na 5. a 6. července.  
Hody se konaly již tradičně v areálu TJ Sokol Zaječí, 
stejně jako předešlé dva roky. 

Hody by nebyly pořádnými bez pořádné máje, a tak 
v pátek před hody nastalo stavění, což bylo vyvrchole-
ním dlouhodobých příprav. Za podpory spoluobčanů 
a šikovného jeřábníka se nám povedlo postavit krás-
nou třicetimetrovou máju, která se tyčila nad taneč-
ním placem po celou dobu konání hodů. Mája stála, 
takže hody mohly začít.
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Zda se hody povedou, záleží z velké části vždy na počasí. 
My jsme měli v sobotu ráno trošku strach, že nám bude pr-
šet celý den, ale dobrá nálada a hudba do kroku rozehnala 
mračna a nám se vyjasnilo. Nastalo krásné počasí a to nám 
vydrželo po celou dobu konání hodů. V letošním průvo-
du šlo 10 krojovaných párů, kde jste mohli vidět již známé 
tváře, ale i mladé „zaječáky“, což dokládá skutečnost, že i 
mladé lidi krojované hody a tradice opravdu baví. Důležitá 
je dobrá nálada, která panovala po celou dobu hodování. 
K dobré náladě přispívá i dobrá kapela a aby ta zábava byla 
opravdu velká, přizvali jsme si na pomoc rovnou tři decho-
vé kapely. V sobotu nám hrála DH Hovorané, v neděli to 
perfektně rozjela DH Lácaranka a bravurní závěr hodové-
ho veselí ukončila DH Zlaťanka. Sobota i neděle se těšila 
velké přízni vás, spoluobčanů, a díky vaší podpoře víme, že 
tradice v naší obci pořád žije a má smysl ji udržovat. Měli 
jsme i obrovskou radost z velkého počtu přespolních chas, 
které k nám na hody zavítaly.

Letos jsme poprvé obnovili tradici hodků. Hodky, 
které se konaly týden po hlavních hodech, byly velice 
vydařené a těšily se velké přízni. Doufáme, že si naše 
staronová tradice udrží přízeň a v příštím roce se nám 
hodky stejně úspěšně povedou. 

Pro pořádání hodů i hodek je třeba obětovat mno-
ho práce nejen nás, ale i mnohých dalších. Čímž by-
chom moc rádi poděkovali všem, kteří se na tomto 
veselí podíleli. Velký dík patří sponzorům, vinařskému 
spolku i všem ostatním vinařům, TJ Sokolu Zaječí a 
ochotným pomocníkům, kteří nás v tom nenechali 
samotné. Samozřejmě bez obrovské podpory obce by 
se tak krásné hody nedaly zajistit. A abychom nezapo-
mněli, děkujeme všem rodičům, babičkám a tetičkám 
za jejich ochotu a trpělivost. Dle našich pocitů se hody 
i hodky vydařily. A budeme se těšit, až se zase za rok 
sejdeme pod májů.                                                    

Zaječští stárci a chasa

V krásný slunný den 10. srpna 
2014 se na svátek sv. Vavřince za 
hojné účasti občanů a hostů kona-
la již posedmé letní slavnost v naší 
obci, na místě s neopakovatelným 
výhledem do kraje, u Kapličky sv. 
Floriána (zasvěcené i dalším patro-
nům, sv. Urbanovi a právě sv. Vav-
řinci).  Svatovavřinecká neděle v 
Zaječí se vydařila!

Po úvodním přivítání a zdravi-
ce starostky obce paní Jany Hasi-
líkové následovala mše svatá jako 
připomínka vysvěcení kaple po její 
obnově v roce 2008 sloužená P. Ví-
tem Rozkydalem a volná zábava do 
pozdního odpoledne s cimbálovou 
hudbou a zpěvem Mužáků z Lad-
né a s občerstvením připraveným 
našimi vinaři (zaujaly vzorky vín 
a vynikající domácké pohoštění „z 
dílny“ rodiny Oldřicha Brožka) a s 
úžasnými koláčky napečenými ve 
školní kuchyni a dodanými na slav-
nost obcí.

Slavnost, za jejíž organizaci vdě-
číme obci a zejména úsilí  zaječ-
ských zahrádkářů – vinařů, měla 
nepochybně úspěch – je to přeci 
příležitost, abychom se spolu setka-
li a pozdravili, koštovali, chutnali 
a hlavně si popovídali v příjem-
né atmosféře letní pohody. A také 

sousedsky poseděli a probrali, co je 
nového, nechali se oslovit krajinou, 
náladou i vínem u příležitosti tak 
milé, která pohladí na duši.

Jak mi napsal P. Vít Rozkydal 
po letošní slavnosti: „.. S nadšením 
jsem přivítal od vinařů v Zaječí ob-
novu kapličky a zavedení nového 
zvyku, kdy si možeme posedět po 
mši svaté u dobrého vínka s dobrou 
náladou a pěknou pěsničkou. A na-
víc, pro mne jsou Pavlovské vrchy 
nejkrásnější pohoří na světě. Vždy, 
když jedu kolem, velebím Boha za 
tu nádheru, kterou pro nás stvořil. 
A ze Zaječí je krásný výhled po ce-
lém Slovácku i s panoramatem Pá-
lavy. Jak bych mohl nemilovat Zaje-
čí posazené v tak krásné lokalitě a s 
tak úžasnými lidmi..?“

Ve svých slušivých „služebních“ 
zástěrách nabízeli na slavnosti 
naši vinaři památeční sklenky a 
mnozí ze zaječských přidali svá 
vína – poděkování za ně (abeced-
ně) patří: Oldřichu Brožkovi, Janu 
Čermákovi, Pavlu Damborskému, 
Jaroslavu Kadlecovi, Danielu Krč-
kovi, Zdeňku Křivánkovi, Borisi 
Kubovi, Pavlu Latýnovi, Václavu 
Latýnovi, Stanislavu Maňákovi, 
Bohumilu Novákovi, Jaroslavu 
Osičkovi, Miroslavu Patrlovi, Jo-

U  kapličky  v  roce  2014 
tradice pokračuje 

sefu Trlicovi, Marii Vlčkové a Vi-
nařství Herůfek, Vinařství Nosräti, 
Vinařství Šabata, Vinařství U Kap-
ličky aj.

Při ohlédnutí za slavností roku 
2014 další poděkování patří samo-
zřejmě všem, kteří akci zajišťují, or-
ganizují a podporují:

• zahrádkářům a vinařům ze 
základní organizace ČSZ;

• obci Zaječí – trvalému spon-
zoru akce – v čele s paní starostkou 
Janou Hasilíkovou za součinnost na 
přípravě a vlastním konání slavnosti;

• organizátorům akce pod ve-
dením svého předsedy Zdeňka Kři-
vánka a za aktivní účasti Oldřicha 
Brožka, Pavla Damborského ml., 
Františka Hanáka, Daniela Krčky a 
Borise Kuby;

• za nabízení a obětavou po-
moc s občerstvením Vladislavě 
Čermákové, Jarmile Havlenové, 
Lence Koudelkové a Leoně Kubové;

• a v neposlední řadě těm na-
šim ženám, které pekly pro slavnost 
koláče: Blance Babáčkové, Markétě 
Hamanové, Janě Hasilíkové, Jar-
mile Gazdové, Jarmile Havlenové, 
Marii Krčkové, Aleně Krontorádo-
vé a Monice Osičkové.  

PhDr. Marie Vlčková
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Návštěva 

z Francie

Každodenní starosti a koloběh 
běžného dne nám nedovoluje uvě-
domovat si výjimečnost místa, kde 
žijeme. Proto je poučné nahlédnout 
na své bydliště očima jiného člo-
věka, např. návštěvníka a nejlépe z 
jiné země.

O prázdninách k nám zavíta-
li přátelé z Francie. Známe se díky 
družbě dvou obcí Velkých Pavlovic 
a Echenonu již 20 let. Vždy, když 
přijedou, mají nachystaný bohatý 
program v rámci družby. Navštívili 
Prahu a jiná místa v Čechách. Ten-
tokrát přijeli soukromě poznat blíže 
krásy a folklor jižní Moravy, kterou 
si oblíbili nejvíce. Mimo jiné jim při-
pomíná jejich rodný kraj Burgund-
sko, kde lidé jsou stejně srdeční.

Francouzští přátelé projevili 
přání vidět mé pracoviště. Po před-
chozí domluvě nás paní ředitelka 
Jana Hádlíková provedla budovou 
a zahradou. Byli překvapeni, jak je 
stará historická budova MŠ citlivě 
zrekonstruovaná a zmodernizo-
vaná. Z údivu nevycházeli ani po 
vstupu do budovy, ocenili krásné, 
prostorné, barevné a vzdušné tří-
dy, kuchyni v nerezu, příjemnou 
a vkusnou jídelnu. Nejvíce se jim 
však líbila rozlehlá, krásná a vyba-

vená zahrada. Poznamenali, že u 
nich mají montovanou, soudobou 
školku s výrazně menšími venkov-
ními prostory pro hry dětí. Díky 
tomu jsem si uvědomila, jak uni-
kátní školku máme.

Příjemnou procházkou přes 
vesnici jsme se přesunuli k naší nej-
větší dominantě – kostelu. Zde už 
na nás čekal pan Miroslav Rožnov-
ský, který byl tak laskavý a umožnil 
nám vstup do kostela. Byl milým 
průvodcem a seznámil nás s his-
torií kostela. Díky našemu příteli 
a překladateli panu Ing. Jaroslavu 
Ungermanovi neunikl působivý 
výklad ani francouzským návštěv-
níkům. 

Den jsme završili zarážením 
hory v Němčičkách, na které nás po-
zvala paní ředitelka Hádlíková  jako 
organizátorka a režisérka. Tuto naši 
typickou tradici viděli francouzští 
přátelé poprvé. Krásné zpěvy, kroje a 
divadlo zasazené do prostředí vino-
hradů bylo pro ně velkým a silným 
zážitkem. 

Díky našim francouzským ná-
vštěvníkům jsme si uvědomili, v 
jakém neobyčejném kraji a obci ži-
jeme. 

Závěrem bych chtěla poděkovat 
paní ředitelce Janě Hádlíkové, panu 
Miroslavu Rožnovskému a panu 
překladateli Jaroslavu Ungermanovi.

Božena Prchalová

Mateřská škola Zaječí                  
„Cestou za poznáním“ 
je název našeho vzdělávacího programu pro před-

školní vzdělávání v naší školce. Během roku dětem ve 
všech třídách nabízíme různé příležitosti pro poznává-
ní jejich vlastních možností a schopností. K tomu mají 
děti k dispozici různé hry, stavebnice a materiály, které 
podle potřeby zajišťuje paní ředitelka. Poznávají také 
nejrůznější chutě díky pestrému jídelníčku. V letošním 
školním roce nese náš roční plán název: „S pohádkou 
na cestu za poznáním“. 

 
Kulturní akce zajišťujeme v prvním pololetí dětem 

přímo v budově MŠ. Zveme různé soubory a umělce 
s ohledem na nové a nejmenší děti, aby nemusely ni-
kam jezdit a utvrzovaly se v pocitu bezpečí a zábavy, Cestou za poznáním
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který jim může školka poskytnout. Proto nás navštívi-
lo hned v září loutkové divadlo Šikulka. Další zpestření 
programu v MŠ zajistili pedagogové z uměleckých škol s 
nacvičeným hudebním pohádkovým pásmem Červená 
Karkulka a začátkem října předvedl své vystoupení hu-
dební umělec s kytarou s pásmem Zpívánky.

Drakiáda 
nám vyšla na druhý pokus, tedy v náhradním termí-

nu: v pondělí 29.9.2014. Celou akci perfektně zorganizo-
valo sdružení rodičů, včetně občerstvení! Děti si mohly 
svého dráčka taky namalovat na papír nebo křídou na 
malé hřiště. A pak samozřejmě sledovat, který dráček z 
těch „opravdových“ vyletí nejvýš.

Angličtina
Od 1.10. každou středu dopoledne probíhá ve školce 

výukový program angličtiny pro přihlášené děti. Paní 
lektorka Eva Th omson o probrané látce informuje ro-
diče zápisem do deníčků, které si děti nosí ve své složce 
spolu s pastelkami, aby se jim nic nepoztrácelo. Děti se 
na angličtinu těší a nová slovíčka hned zkouší používat 
mezi kamarády.

Bruslení 
je letos pro naši školku novinkou. HC Lvi Břeclav 

připravili nabídku kurzu bruslení na zimním stadionu 
pro přihlášené děti z MŠ. Jezdíme jednou v měsíci, v pá-
tek. Rozpis výjezdů je na nástěnce MŠ i na odloučeném 
pracovišti.

Návštěva knihovny
Ve středu 15.10. navštívili předškoláci ze třídy Be-

rušek a Zajíčků místní knihovnu. Tam je přivítala paní 
knihovnice, ukázala jim dětskou literaturu a seznámila 
děti se rčením: „KNIHA - PŘÍTEL ČLOVĚKA“. Ve spo-
lupráci s místní knihovnou jsme se také jako školka spo-
lupodíleli v září na překonání rekordu „Nejvíce čtoucích 
a poslouchajících lidí“.

Podzimní slavnost 
s pochodem světlušek se konečně uskutečnil v úterý 

21.10. (na třetí pokus). Počasí se vydařilo a děti byly roz-
košné v kostýmech, které znázorňovaly název třídy, kam 
kdo patří. Po vystoupení jednotlivých tříd jsme si vese-
le zatancovali a vydali se ke sportovnímu areálu. Tam 
jsme se občerstvili, vyslali do černé noci lampiónky štěs-
tí (nebo je rychle hasili..) a společně jsme se pokochali 
pohledem na pestrý ohňostroj. Všem zúčastněným (ať 
aktivně či pasivně) děkujeme za hezký zážitek.

Soubor Květinka
V letošním školním roce spolupracujeme s divadýl-

kem Květinka, které se zaměřuje na environmentální 
výchovu dětí. Svým programem doplňuje výchovně-

-vzdělávací plán pro předškolní vzdělávání hravým 
způsobem. Přibližuje dětem krásu přírody a aspekty, 
jak ji chránit. Díky tomu, že přijede soubor až do 
školky, shlédnou děti program ve známém prostředí 
a mnohem víc jsou vtaženy do děje. V říjnu se děti 
učily třídit odpad na plasty a papír. V listopadu se 
dozvěděly, jak mohou být užitečné bylinky (heřmá-
nek) a jak si chránit svoje zdraví před přejídáním a 
nachlazením.

Předvánoční čas
Těšíme se na Jarmark, kde děti zazpívají a budou 

se prodávat výrobky pro dotvoření adventní a vánoční 
atmosféry. Tu si my ve školce dotvoříme taky, a to mi-
kulášským vystoupením divadelního souboru Koráb. 
A taky se těšíme a tímto i zveme rodiče a prarodiče 
na vánoční besídky (ve třídách), které proběhnou v 
posledním týdnu před Vánocemi. Termín bude ještě 
upřesněn.

 Za MŠ zpracovala 
Bc. H.Sedláčková

Podzimní slavnost

Podzimní slavnost
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Z dění v ZŠZ dění v ZŠ

Září
1. září bylo tentokrát nejvýznam-

nějším dnem pro 21 prvňáčků, kteří 
plní nedočkavosti, ale i obav poprvé 
usedli do školních lavic. 

Se začátkem školního roku se 
uskutečnil i tradiční podzimní sběr 
starého papíru. Odevzdáno bylo 
4328 kg papíru. 

Od poloviny měsíce žáci druhé a 
třetí třídy jezdí každý pátek do pla-
veckého bazénu, kde v rámci výuky 
tělesné výchovy absolvují deset lekcí 
plavání.

První školní měsíc se rovněž 
uskutečnilo školní kolo tradičního 
McDonald´s Cup – fotbalového 
turnaje. V kategoriích podle věku 
zvítězili třeťáci a čtvrťáci. Finále 
mezi třeťáky a čtvrťáky nás v brzké 
době teprve čeká. 

Žák 5. třídy MATYÁŠ ŠTEFKA 
obhájil 1.místo v paralelním sla-
lomu ve snowbordingu v soutěži 
„HVĚZDY NA SNĚHU“ a porotou 
Asociace soutěže TALENT ROKU 
2014 byl zvolen za SPORTOVNÍ 

TALENT ROKU 2014 v kategorii 
MLADÝ TALENT - ŽÁCI 1. - 4. 
třídy a věnoval škole míče v hodno-
tě 5000 Kč. 

Na konci měsíce se žáci čtvrté a 
páté třídy v doprovodu svých uči-
telek vydali podívat na velmi neob-
vyklou výstavu z projektu Strážci 
paměti 200-let muzejnictví v české 
republice 2014 – 2018, kde na vlast-
ní oči viděli tři unikátní předměty 
světového významu, které zřídka 
kdy opouštějí depozitáře – Věsto-
nickou venuši, hlavu Kelta ze Mšec-
kých Žehrovic a meteority z Opavy 
– Kylešovic. 

Říjen
Začátkem měsíce se znovu po 

roce uskutečnil podzimní závod 
koloběžek a cyklistický závod mezi 
vinicemi. Ve svých kategoriích zví-
tězili: Líbal, Moravcová, Štefk a, 
Kmoníčková, Smutný, Králíková, 
Lukešová, Krčka. 

V polovině měsíce se tělo-
cvična školy rozezněla známými 
písněmi Osvobozeného divadla, 
divadla Semafor a populárními 
dětskými písničkami. Hudební 
skupina MARBO totiž uspořádala 
pro žáky 1. i  2. stupně výchovný 
koncert. 

Že výuka nemusí nutně probí-
hat jen v lavicích si vyzkoušeli dru-
háčci, kteří se vydali na přírodo-
vědnou vycházku, při níž poznávali 
jehličnaté i listnaté stromy. Rovněž 
při své vycházce navštívili míst-
ní knihovnu, kde zhlédli výstavku 
výrobků ze dřeva pana Pitáka a zá-
roveň si osvěžili knihovnické mini-
mum. 

Poslední pátek v měsíci navštívi-
li žáci 2. – 9. ročníku místní kultur-
ní památku – kostel sv. Jana Křti-
tele. Seznámili se s historií stavby, 
společně si pojmenovali jednotlivé 
prvky typické pro každý kostel, vy-
slechli si napínavý příběh ze života 
Jana Křtitele. V rámci poznávání 
svého okolí navštívili žáci druhé a 
třetí třídy ještě prostory Obecního 
úřadu Zaječí. 

Listopad
V předvečer sv. Martina byl v 1. 

třídě velký svátek, pan ředitel Har-
máček totiž dětem rozdal Slabikáře. 
Součástí tak významné události byl 
pochopitelně i dort, který dětem 
vyrobila paní Janečková. 

polovině listopadu za námi do 
školy přišel spisovatel Jan Opatřil, 
který žákům 1.-5. ročníku  formou 
autorského čtení přiblížil tři díly 
své knihy o Kapříku Metlíkovi. 

Další týden k nám zavítali zá-
stupci fi rmy Ovocentrum z Valaš-
ského Meziříčí. Tato fi rma nám v 
podobě širokého sortimentu do-
dává ovoce a zeleninu v rámci pro-
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Naše místní knihovna se ve středu 24.9. v 8 hodin ve spolupráci se základní 
a mateřskou školou zapojila do pokusu o překonání rekordu Nejvíce čtoucích 
a poslouchajících lidí , který iniciovala Městská knihovna Prachatice. Celkem 
se do něj zapojilo 15 876 lidí ve 152 institucích. V Zaječí si s chutí četlo a po-
slouchalo texty z knížky O víle Majolence a profesorovi z Prachatic spisovatele 

Hynka Klimka a ilustrátorky Zdeňky 
Študlarové 183 dětí.

Za účast v tomto obdivuhodném 
počinu udělila Agentura Dobrý den 
Pelhřimov  knihovně i oběma školám 
certifi kát a provedla jmenovitý zá-
znam na straně 9 v České knize rekor-
dů IV.

                                                        AK

Nový hromadný 
rekord čtenářů se podařil

jektu Ovoce a zelenina do škol. Pan 
Mrkvoun, což byl mladý muž oble-
čený v kostýmu mrkve, a s ním ka-
marád Tomáš, si pro nás připravili 
zajímavý pořad o významu a využi-
tí různých druhů ovoce a zeleniny. 

Za ZŠ zpracovala 
Mgr. L. Spěváková. 

Vánoční 
jarmark
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Fotbal 
má své stránky

Tělovýchovná jednota Sokol  
Zaječí rozjíždí zhásluhou člena 
výboru Přemka Pálky své nové 
webové stránky,  na jejichž tvor-
bě se samozřejmě můžete podílet i 
vy.  Předem děkujeme nejen za ná-
vštěvu na nich, ale i za příspěvky, 
podněty, fotografi e aj.  Vše na www.
sokolzajeci.cz

Fotbal bude slavit

Z dochovaných materiálů je zřejmé, že v poválečném Zaječí se s fot-
balem začalo hned v roce 1945. Znamená to, že příští rok bude pro za-
ječský fotbal poměrně významný. Připomeneme si 70. výročí založení 
kopané. K důstojným oslavám chystáme i výstavu dobových fotografi í. 
Znovu tímto prosíme pamětníky aby nahlédli do svých alb, zda v nich 
nemají fotky, které by připomněly sedmdesátiletou činnost zaječského 
Sokola. Fotografi e můžete zaslat na internetovou adresu info@rekla-
maservis.cz nebo je adresovat přímo sekretáři TJ Sokol Josefu Ševčí-
kovi (602 735 562). 

V okrese 
zatím jako 

na houpačce
Svěřenci  trenéra  Aleše Krůzy 

v minulé sezoně neponechali nic 
náhodě.  Suverénním způsobem – 
se ziskem 59 bodů při skore  84:35 
a desetibodovým náskokem před 
druhým Strachotínem - vyhráli 
svoji skupinu III. třídy a zcela za-
slouženě se vrátili do okresního 
přeboru v kopané. Do nové sezo-
ny se přes letní přestávku podařilo 
stabilizovat kádr především reali-
zovaným přestupem odchovance  
Adama Havleny, který se vrátil ze 
Synotu a přestupem brankáře Mi-
chala Tůmy z Medlánek. Na roč-
ní hostování přišel ze Zbrojovky 
Brno Jaroslav Valenta a po zranění 
se vrátil do sestavy. Z  Medlánek 
jsme na hostování získali Martina 
Tůma, bratra brankáře. Hostování 
v Zaječí si přišel zopakovat i zku-
šený stoper Zdenek Šebek. Nováč-
ky v prvním mužstvu jsou i naši 
odchovanci a končící dorostenci 
Dušan Létal a Lukáš Svojanovský, 

který se nám vrátil z Mikulova.
I přes příchod zkušených hrá-

čů se zatím nedaří podle představ. 
Naše první mužstvo je po podzimu 
téměř u dna tabulky se ziskem 12 
bodů a pasivním skore 22:31. I pro-
to si trenér Krůza během soutěže z 
„béčka“ stáhl zkušeného Michala 
Masaře, jehož úkolem bylo přede-
vším vyztužit zadní řady. Jeho po-
byt na hřišti byl pro spoluhráče asi 
nejvíce citelný v domácím utkání 
s lídrem tabulky Charvátskou No-
vou Vsí, ve kterém měl lví podíl na 
senzační výhře 3:0 (Havlena, Šev-
čík, Pálka). Vedle toho dokázalo 
mužstvo suverénním způsobem 
vyhrát 4:0 na hřišti v Moravské 
Nové Vsi, kde se střelecky zaskvěl 
Lukáš Protivínský, autor tří bra-
nek. Cenné jsou jistě i remízy v 
obou utkáních s Kosticemi (po-
slední letošní předehrávané jarní 
části skončilo 0:0). Naproti tomu 
mrzí ztráty bodů s Drnholcem, 
Přibicemi aj. Nejlepším střelcem 
podzimní části je Přemek Pálka se 
6 góly, kterému sekundují se 4 góly 
Adam Havlena a Lukáš Protivín-
ský. Podzimní část byla poněkud 
rozpačitá a výsledkově připomína-
la houpání na houpačce. Nezbývá 
než doufat, že trenér Krůza a jeho 
asistent a vedoucí mužstva v jed-
né osobě Lukáš Bidmon připraví 
mužstvo po všech stránkách nato-
lik dobře, že se nám vyhne boj o 
záchranu.

Pokud bychom hodnotili i B 
mužstvo, pak to nijak nevyboči-
lo ze svého standardu. Získalo na 
podzim 7 bodů při skore 16:29 a 
udržuje si pozici na chvostu tabul-
ky (horší je jen Kurdějov s jedním 
bodem). Nejlepším podzimním 
střelcem mužstva je Bohdan Baláš. 
Mužstvo dorostu jsme do nové-
ho ročníku nepřihlásili pro malý 
počet hráčů. Naši nejmenší vede-
ní Petrem Schvarzem a Davidem 
Cvrčkem startují v okresní soutěži 
žáků. I když se jim příliš nedaří, 
jejich zápal a chuť do hry je pří-
slibem do budoucnosti. Střelcem 
mužstva je David Celik, který za-
tížil konto soupeřů 6 brankami. O 
fotbalový potěr se u nás starají Vít 
Ševčík, Gustav Hassmann a Karel 
Ptačovský. Jejich svěřenci startují 
v okresním přeboru starší i mlad-
ší přípravky a patří k těm lepším 
mužstvům obou soutěží. Jejich ta-
bulky však budete hledat marně, 
neboť z nařízení FAČR se tyto ne-
smějí zveřejňovat. 

Fotbalový podzim ročníku 
2014/2015 je minulostí. Pro naše 
mužstva dopadl nelichotivě. Důle-
žité je, že proběhl celkem hladce. 
Všem, kteří se na jeho průběhu 
podíleli,  patří velký dík stejně jako 
všem věrným fanouškům a samo-
zřejmě obci za fi nanční podporu, 
bez které bychom nedokázali udr-
žet stávající úroveň.  (šev)
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Tělovýchovná jednota Sokol 
Zaječí má k 31.10. letošního roku 
129 registrovaných členů, kteří jsou 
zároveň i členy Fotbalové asociace 
České republiky (FAČR). Oproti 
roku 2013 jde o nárůst členské zá-
kladny o 12 nových členů. Z uve-
deného počtu registrovaných členů 
je na padesát z nich v mládežnic-
kých družstvech. Vedle toho Sokol 
eviduje devět čestných členů bez 
povinnosti platit členský příspěvek 
stanovený FAČR ve výši 200,- Kč 
(Lebloch Josef st., Pavlíček Franti-
šek, Kuba Josef, Buček Jiří st., Pálka 
Ladislav st., Dvořák František, Dvo-
řák Radek, Žďárský Rostislav st., 
Horák Zdeněk).  

Předsedou organizace zůstal po 
volební valné hromadě ze začátku 
roku Bohdan Baláš a na postu se-
kretáře nadále pracuje Josef Ševčík. 
Dlouholetá pokladní Michala Latý-
nová pro pracovní vytížení odstou-
pila z funkce a na její místo výbor 
přijal Renatu Macálkovou. Ke sta-
ronovým členům výboru Aleši Krů-
zovi a Luďku Kubišovi staršímu byli 
nově zvoleni Luboš Osička ml., Jaro-
slav Nösrati a Přemysl Pálka. Výbor 
se schází pravidelně jednou v měsíci. 
Funkci hospodáře dočasně zastává 
předseda Bohdan Baláš, který se ujal 
i provozu občerstvení při mistrov-
ských zápasech. 

Hlavní činností organizace, která 
k 1. lednu letošního roku změnila 
právní formu a je na místo občan-
ského sdružení zapsaným spolkem, 
je nadále účast v mistrovských sou-
těžích kopanéna úrovni okresu. 

Činnost TJ Sokol Zaječí v roce 2014
Dvě mládežnická mužstva startují 
v okresním přeboru starší a mladší 
přípravky. O jejich fotbalový růst a 
start v soutěži se poctivě starají Vít 
Ševčík, Gustav Hassmann a Karel 
Ptačovský. V okresní soutěži startují 
starší žáci pod vedením trenérského 
dua Petr Schwarz a David Cvrček. Ze 
soutěže bylo po roční činnosti opět 
odhlášeno mužstvo dorostu pro ne-
dostatek hráčů. B mužstvo mužů 
startuje ve 4. třídě a první mužstvo 
se opět dokázalo probojovat do 
okresního přeboru. O podzimních 
výsledcích zmíněných mužstev píše-
me na jiném místě. 

Vedle mistrovských soutěží v 
kopané Sokol uspořádal tradič-
ní turnaj ulic (vítězem opět ulice 
Školní) ukončený taneční zába-
vou. V mimosportovní činnosti 
se TJ Sokol podílela na zdárném 
průběhu hodů i hodkové zábavy 
zajištěním občerstvení. Společně 
se „starými pány“ pořádala májo-
vou zábavu u příležitosti premié-
rové akce otevřených sklepů. Výše 
uvedenou činností si spolek vy-
dělal cca 55.000,- Kč. Polovina fi -
nancí byla použita na zdárný chod 
spolku, druhá polovina posloužila 
na úhradu přestupu Adama Havle-
ny, který se vrátil ze Synotu Staré 
Město a přestupu brankáře Micha-
la Tůmy z Medlánek. Vedle těchto 
Sokol získal na hostování ze Zbro-
jovky Brno Jaroslava Valentu a na 
hostování z Medlánek je i Martin 
Tůma. Na hostování těchto hráčů 
z části fi nančně přispělo Vinařství 
Nosreti.

K vlastnímu výdělku letos So-
kol získal od obce provozní dotaci 
ve výši 150 tisíc korun a mimo tuto 
částku obec uhradila nákup nového 
čerpadla a vyčištění vrtu, což byla 
investice necelých 28 tisíc korun. Na 
členských příspěvcích bylo vybráno 
28.000,- korun a cca 12.000,- Kč byl 
fi nanční dar od sponzorů. Při re-
álném rozpočtu 280 tisíc korun je 
zřejmé, že hospodaření Sokola le-
tos skončí nepříjemným schodkem. 
Ten částečně vznikl i díky tomu, že 
byl letošní příjem z hodové zábavy 
nižší než v předešlých letech, neboť 
Sokol přenechal část občerstvení 
chase pod podmínkou, že ta svůj 
zisk z občerstvení bude věnovat na 
nákup krojů. Doufáme, že se tak sta-
lo. Nedostatek fi nancí má momen-
tálně za následek několik faktur po 
splatnosti za autobusovou přepravu 
žákovských mužstev, zbývá doplatit 
startovné OFS Břeclav a zálohu za 
elektřinu. Nehledě na skutečnost, že 
je nutné zakoupit hnojivo pro zimní 
hnojení trávníku, nutné je zazimo-
vat závlahový systém a ve dvou kabi-
nách „odešly“ bojlery. O mimořád-
nou dotaci výbor již požádal obec a 
mimo jiné pověřil předsedu a sekre-
táře jednáním o fi nanční příspěvek 
s fi rmami, které zahájily výstavbu 
ČOV a novou úpravnu vody v obci.

Na závěr je třeba poděkovat všem, 
kteří se na chodu spolku Sokola ak-
tivně podílejí, hráčům za jejich vzor-
nou reprezentaci obce, divákům za 
jejich přízeň a dárcům za jejich štědré 
fi nanční či materiální dary. 

Bohdan Baláš, předseda

V letošním kalendářním roce 
byla aktivní činnost členů občan-
ského sdružení, nově spolku dle 
zákona č. 89/2012 Sb., občanský 
zákoník, soustředěna především na 
rekonstrukci objektu bývalé „moš-
tárny“ v Zaječí, kterou spolek nově 
užívá na základě nájemní smlouvy 

Zpráva o činnosti MRS MO Zaječí za rok 2014

uzavřené s obcí Zaječí. Aby prona-
jaté prostory mohly být plnohod-
notně využívány především jako 
klubovna pro děti, pro činnost vý-
boru, ale i členské základny, bylo 
za potřebí provést několik nezbyt-
ných oprav. Z uvedeného důvodu 
proto byl vypracován plán prací a 

od začátku kalendářního roku byla 
zahájena první etapa rekonstrukce 
se zaměřením na provedení opravy 
vnitřních izolací, omítek, stropů, 
dřevěného obložení v místnosti 
klubovny, výměny oken a dveří v 
celém objektu, rekonstrukce části 
kanalizace, zhotovení sociálního 
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zařízení a také kuchyňského kout-
ku. V následující etapě je záměrem 
spolku po dohodě s obcí realizace 
opravy vnějších omítek a přístupo-
vého chodníku k objektu. Na opra-
vy byly v letošním roce z obecního 
rozpočtu uvolněny fi nanční pro-
středky ve výši cca 150.000,- Kč a 
17.000,- Kč z pokladny spolku. 

Celkem bylo k 1. listopadu 2014 
členskou základnou odpracováno 
bezúplatně v první etapě rekon-
strukce 1500 hodin. Na zmíněné 
rekonstrukci se aktivně podíleli 
rovněž Rybníkáři Zaječí se zamě-
řením na ekologii lužních vod, kte-
ří jako spolek se sídlem v Zaječí se 
souhlasem obce mohou objekt uží-
vat také, a to zejména pro činnost a 
organizování dětía mládeže. Všem 
členům obou spolků chci touto 
cestou veřejně poděkovat za jejich 
odvedenou práci a za čas vložený 
do zmíněné činnosti. V neposlední 
řadě chci poděkovat také zastupi-
telům obce za jejich všeobecnou 
podporu, bez které by rekonstruk-
ce nebyla možná.  

Další činnost spolku spočíva-
la v obhospodařování svěřeného 
rybářského revíru Dyje 4E a Dyje 
4G. Na revírech byla brigádnická 
činnost zaměřena na úklid od-
padků, sečení travnatých ploch v 
blízkosti břehové linie a průklest 
náletových dřevin. 

V měsíci květnu proběhly ry-
bářské závody na revíru Dyje 4 E, 
kterých se i přes nepřízeň počasí 
zúčastnilo poměrně hodně závod-
níků, a to nejen z naší místní or-
ganizace. Výjimkou nebyli závod-
níci z Blanska, Adamova, Brna, ale 
i ze Zlínského kraje. Poděkování 
v souvislosti s pořádáním závodů 
tradičně náleží jak sponzorům, 
tak skupině nadšenců, a to nejen 
z našich řad, bez kterých bychom 
velmi těžko mohli obdobné akce 
pořádat.  

V měsíci srpnu byly ve spolu-
práci s Rybníkáři Zaječí se zaměře-
ním na ekologii lužních vod uspo-
řádány dětské závody na rybníku 
Dlouhý, kterých se zúčastnilo 32 

soutěžících dětí a mládeže do 15 
let. Děti si ze závodů mimo krás-
ných a hodnotných cen jistě od-
nesly spoustu nových a zajímavých 
znalostí a příjemných zážitků. 

Mezi významné sponzory rybář-
ských závodů i další činnosti spolku 
patří pan Štefk a, Čermák, Nosräti, 
Žďárský, Herůfek a další, kterým 
touto cestou děkujeme. Úplný výčet 
sponzorů je vždy prezentován při 
pořádání samotných akcí.     

K další činnosti spolku patři-
ly jednání se zástupci obce, orgány 
státní správy, ale i obchodními kor-
poracemi a v neposlední řadě pro-
vedení veřejně prospěšných prácí ve 
prospěch obce Zaječí. Jako příklad 
lze uvést likvidace plevelů a náleto-
vých křovin v blízkosti komunikace 
ve směru Zaječí – Nové Mlýny.

Mezi významné úspěchy patří 
např. propachtování nového ryb-
níka, který je určen výhradně pro 
děti s doprovodem vedoucího ry-
bářského kroužku či statutárních 
zástupců spolku. Rybník o veli-
kosti cca 1 ha se nachází v lokalitě 
louky Zaječí. Záměrem spolku je 
v následujícím kalendářním roce 
provést úpravu břehů zmíněného 
rybníku, aby vyhovovaly bezpeč-
nostním standardům, a vybudo-
vání dalšího vhodného zázemí pro 
naši mládež.

Naším hlavním cílem pro rok 
2015 zůstává dokončení rekon-
strukce objektu moštárny

a další rozšiřování členské zá-
kladny spolku. 

Mgr. Marcel Stratilík
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MS Zaječí – Nové Mlýny hos-
podaří na 1 543 ha honebních po-
zemků, kde výkon práva myslivos-
ti vykonává 26 řádných členů a 3 
čestní členové. Jedná se  o bývalé 
členy, kteří pro svůj věk nebo zdra-
votní stav nemohou už v plné míře 
vykonávat myslivost. V honitbě 
je hlavní zvěří zvěř srnčí, pro niž 
má honitba stanoveny minimální 
a normované stavy, tytéž stavy má 
stanoveny i pro drobnou zvěř, kte-
rou z důvodu snížení kmenových 
stavů již 4 roky nelovíme. Zvěř, 
která se dále v honitbě okrajo-
vě nachází, je zvěř černá. Nejvíce 
práce odvádějí všichni členové v 
honitbě. Tato činnost je většinou 
skryta očím široké veřejnosti. 

V prvé řadě se jedná o přikrmo-
vání zvěře v době strádání a k tlu-
mení škodné. Individuálně si ještě 

Zpráva o činnosti Rybníkářů Zaječí 

se zaměřením na ekologii lužmích vod

Naše organizace eviduje 130 členů, z toho dětí a mlá-
deže 19, důchodců 48, mužů do 60-ti let 57 a 6 žen.

Naší hlavní činností je údržba a provoz rybníků 
Dlouhý a Šutrkol a přilehlých ploch, protože je to turi-
sticky velmi vyhledávaná oblast. Tato obrovská plocha, 
která reprezentuje obec Zaječí, je na údržbu fi nančně i 
fyzicky velmi náročná. Také zarybňování těchto vodních 
ploch je fi nančně pro naši organizaci, která hospodaří s 
příspěvky našich členů, náročné. 

Z těchto důvodů chceme provést celkovou přestav-
bu rybochovného zařízení, na kterém by bylo možné 
provádět odlov pstruha duhového, což je pro nás jedi-
ný zdroj příjmu, ačkoliv letošní zima, co se týká počasí, 
nám moc nepřála. 

Tým naší organizace se letos zúčastnil třetího roční-
ku družebních závodů v Kostolišiti na Slovensku. Tyto 
závody náš tým poprvé vyhrál. 

Dále jsme pořádali již tradiční dětské a ženské rybář-
ské závody. 

V soutěži dětských rybářských závodů bylo následu-
jící umístění: 
1. Gabriela Atanasovičová (150 bodů)
2. Miloš Mádl (100 bodů)
3. Jakub Průdek (63 bodů)
4. Libor Kuba (60 bodů)
5. Laura Balášová (56 bodů)
6. Karolína Vajbarová (53 bodů)
7. Viktor Fila (41 bodů)
V soutěži rybářských závodů žen, se účastnice umís-
tily následovně:
1. Markéta Koppeová (109 bodů)
2. Jarmila Schönová (52 bodů)
3. Petra Chaloupková (50 bodů)
4. Anna Mádlová (50 bodů) 

I pořádání těchto závodů by bez fi nanční podpory 
OÚ Zaječí bylo nemožné. A proto i touto cestou chce-
me poděkovat za podporu. 

Za organizaci Bartošek Milan 

MS ZAJEČÍ - NOVÉ MLÝNY 
každý člen  zajišťuje jiné doplňko-
vé krmivo. Myslivecké sdružení 
každý rok zakoupí 35 q jadrného 
krmiva, 15 q objemového krmiva 
a 3 q kusové soli a 5 q ozdravné 
směsi. Všechno krmivo je nutné 
během zimy zvěři dopravit. Nemé-
ně důležitou činností je také údrž-
ba mysliveckých zařízení. Všechny 
tyto činnosti si fi nancuje myslivec-
ké sdružení a členové z vlastních 
prostředků a za pomoci Obecního 
úřadu v Zaječí, který přispívá ne-
malou částkou na nákup krmiv, za 
což děkujeme.

Odměnou za tuto práci je pouze 
pobyt v přírodě, případně spojený 
s odlovem některého druhu zvěře. 
Mimo jiné se myslivci zapojují do 
úklidu černých skládek v k.ú. Zaje-
čí a Nové Mlýny.

MS organizuje mimo jiné např. 

komerční střelby, okresní střelby, 
veřejný závod Beránek za účasti 
mezinárodních střelců a udržuje 
družbu s PZ Sekule.

Další činností je spolupráce s 
MŠ a ZŠ a pořádání dětského dne 
na střelnici MS Zaječí – Nové Mlý-
ny.

Za MS Zaječí – Nové Mlýny 
kulturní referent 
Boleslav AdamecBoleslav Adam
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Pod tímto heslem dne 6.9.2014 
vstupoval SK Zaječí – oddíl stolní-
ho tenisu, do pořádání „I. ročníku 
turnaje v minigolfu“ na sportovním 
areálu. Odpoledne nás překvapili 
svou hojnou účastí a nadšením stát 
se naším „Tiger Woodsem“ (nej-
lepší světový golfi sta) žáci školy. S 
úsměvem a sportovním odhodlá-
ním jsme předali za účasti předsedy 
klubu p. Petra Nechuty, starostky 
obce Jany Hasilíkové  a vedoucího 
stolního tenisu p. Milana Hasilíka  

JSME  SVĚTOVÍ  
  JSME  NEJ

třem nejlepším poháry: 1.místo - 
Holec Zdeněk, 2.místo - Kleinová 
Klára a 3.místo - Sigmund Štěpán. 
Tito dostali možnost zúčastnit se 
večerního turnaje družstev. Všech-
ny děti byly odměněny sladkým 
překvapením, které zúčastněným 
věnovali provozovatelé areálu pan 
Nechuta a paní Sigmundová.

Potom už následoval hlavní bod 
dne - I.ročník turnaje v minigolfu 
družstev o putovní pohár starost-
ky obce Zaječí. Zúčastnilo se ho 16 
tříčlenných družstev z místních, ale 
i přespolních nadšenců. Všem se 
průběh i organizace akce náramně 
líbily. Vítězům byl předán z rukou 
starostky obce paní Jany Hasilíkové  
putovní pohár,  na kterém je vyry-
to jméno prvního držitele. Vítězem 

se stalo družstvo SUPER KODÉŘI, 
druhý se umístil PALEC  TEAM  a 
třetí MINIMAX. S vůní opékaných 
klobásů a s velkým odhodláním se 
zlepšit v příštím ročníku jsme se 
spokojeně rozcházeli.

Sportovní klub - oddíl stolního 
tenisu, byl obci a místním vinařům 
nápomocen při pořádání  SVATO-
VAVŘINECKÉ NEDĚLE, která 
se konala 10.8.2014 v překrásném 
prostředí u Kapličky sv. Floriana.

Koncem srpna pořádal SK Zaje-
čí akci pro děti k ukončení prázd-
nin. Byla připravena spousta za-
jímavých sportovních disciplin a 
atrakcí, které děti využívaly téměř 
do večerních hodin. Teprve déšť, 
který nemilosrdně sílil, přinutil děti 
k odchodu domů. 

ODDÍL  STOLNÍHO  
TENISU – OP. IV. 

třídy
Nastal čas, aby náš oddíl stolní-

ho tenisu ukázal po čtyřletém pří-
pravném období své umění ve hře 
nejen občanům Zaječí, ale i v okre-
su. I přes první klopýtnutí s leadrem 
soutěže jsme prozatím nezaváhali a 
těsně před polovinou soutěže  jsme 
na třetím velmi pěkném místě. Tím 
bych chtěl poděkovat všem členům 
oddílu za příkladný přístup k repre-
zentaci obce Zaječí.

V této činnosti se i nadále sta-
ráme o žáky ZŠ, kteří o tuto hru 
projevili zájem. S  jejich výsledky 
jsme nadmíru spokojeni. Do příští 
sezony bychom je chtěli přihlásit do 
soutěže, aby i oni mohli reprezento-
vat naši obec.

Je třeba poděkovat vedení ZŠ 
za umožnění využití pronájmu 
tělocvičny, vedení obce Zaječí za 
významnou pomoc našemu klu-
bu a brněnskému sponzoru fi rmě 
AUTHENTICA s.r.o. za zakoupení 
dresů pro náš oddíl.  

 Milan Hasilík

OP IV. třídy - tabulka k 17.11.2014
1. TJ Sokol Pouzdřany A 6 6 0 0 0 86:22 24
2. TJ Sokol Velké Hostěrádky B 6 5 1 0 0 81:27 22
3. Sportovní klub Zaječí A 6 3 2 1 0 58:50 17
4. TJ Jevišovka C 6 3 1 2 0 56:52 16
5. TJ Sokol Brumovice C 6 3 0 3 0 63:45 15
6. TJ Sokol Křepice D 5 2 1 2 0 42:48 12
7. KST Uherčice A 6 2 0 3 1 47:61 11
8. TJ Sokol Vranovice D 6 0 1 5 0 38:70 7
9. MSK Břeclav C 7 0 0 7 0 15:111 7

POZVÁNKA  

V sobotu dne 20.12.2014 v 9.00 hod. pořádá SK Zaječí, 
oddíl stolního tenisu 

VÁNOČNÍ TURNAJ 
ve stolním tenisu pro žáky ZŠ.

Občerstvení a ceny jsou zajištěny.

V pátek dne 26.12.2014 v 9.00 hod. pořádá SK Zaječí, 
oddíl stolního tenisu 

pro všechny příznivce sportu
ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ ve stolním tenisu. 

Prezentace v 9.00 hod.
Zápisné 200,- Kč (občerstvení)
Ceny pro vítěze jsou zajištěny.

aječí, 
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Společenská kronika

Lísteček nám na dlaň spad.
Vlastně si vůbec neuvědomujeme, že máme po volbách. Už 25 let volíme podle našeho uvážení. Už 25 let nikdo 

nemá nepříjemnosti, pokud volit nejde. Vybíráme si své zástupce pro správu věcí veřejných. Rozhodujeme se svo-
bodně. V každém rozhodování, v každé volbě můžeme chybovat, ale jsou to naše chyby, které máme šanci napra-
vovat. Už 25 let nikoho nezavřeli pro odlišnost názorů. Listopadové výročí se nám právem o deset dnů posunulo 
vpřed a jsem moc rád, že nemá rudou barvu krve.

Teď bych si jen přál, aby příštím prezidentem byl původní profesí dlaždič, protože se dnes na stavbách nechlastá 
a slovní zásoba na tuto funkci postačí ta, kterou má, když se klepne kladivem do prstu. I to je bohužel důsledek 
demokracie :o).                                                                                                                                                              za-ječák

Listopad

Červenec
Masař Jiří  60 let
Pavlica Jan  60 let
Baláš Josef  65 let
Krůzová Vlasta 65 let
Petrásek Ladislav 65 let
Slámová Anna 65 let
Vincencová Marta 65 let
Latýn František 70 let

Srpen
Barvíková Marta 60 let
Pálka Karel  60 let
Kalivoda Miloš 60 let
Kopecký Antonín 60 let
Barvíková Ludmila 65 let
Létal Milan  65 let
Cvrčková Ludmila 75 let
Havlenová Zdenka 75 let
Hlávka Karel  75 let

Září
Hájek Jan  60 let
Šlor Zdeněk  60 let
Ulrich Bohuslav 65 let 
Polášek Josef  70 let
Rožnovský Miroslav 85 let

Říjen 
Frýbert Jan  65 let
Valenta Vladimír 65 let
Varmuža Karel 65 let
Chládková Růžena 80 let
Moučková Marie 85 let

Listopad
Polínek Vladislav 60 let
Matocha František 65 let
Dvořáková Marie 70 let
Kubová Božena 70 let

Prosinec
Valeš Jan  60 let
Duchanová Miroslava 65 let

Narozené děti
Osička Jakub
Novotný Hubert 
Němeček Jakub
Hanáčková Nina
Damborská Nicol
Osička Tomáš

Rozloučili jsme se s našimi spoluobčany
Smutná Marie
Šebek Josef
Stehlíková Jana
Medek Josef
Dvořáček Rudolf
PaedDr. Harmáček Jaromír

Životní jubilea       

Sňatek uzavřeli
Mělnický Roman - Suská Šárka
Polínek David - Koláčková Jitka
Kleiber Ivan - Nosrätiová Aneta
Osička Luboš - Střelcová Kateřina
Plotěný Pavel - Barvíková Renata
Buchta Adam - Polínková Zdeňka
Suský Tomáš - Vonšovská Lucie
Ševčík Josef - Slaná Monika

Žádáme občany, kteří si nepřejí zveřejnění jejich jmen při životních jubileích, jmen jejich narozených dětí, zemře-
lých příbuzných a uzavření sňatků ve zpravodaji Radniční listy, aby toto nahlásili v kanceláři obecního úřadu vždy 
před uzávěrkou zpravodaje. 

r
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Uskutečnilo se ve středu 3.12. 
u dominanty Zaječí – kostela Jana 
Křtitele. Slavnostní ráz rozsvíce-
ní vánočního stromu, který obci 
darovala rodina pana Miloše Ka-
livody, byl umocněn kulturním 
programem dětí z mateřské i zá-
kladní školy a ženského pěvecké-
ho sboru.

Adventní setkání 
Poté se účastníci mohli občers-

tvit svařeným vínem, koláči a ova-
rem, nakoupit si různé předměty 
pro domácí vánoční výzdobu. Le-
tos byla poprvé pro zájemce umož-
něna návštěva a prohlídka kostela.

V tělocvičně školy se za zvuku 
vánočních koled konal jarmark 
výrobků dětí z obou škol. Zvláš-

tě dětští prodejci se těšili velkému 
zájmu veřejnosti, jejich nápadité 
výrobky se líbily a rychle z pultů 
mizely.

Radostná nálada, příjemně strá-
vený adventní podvečer a hojná 
účast byla největší odměnou všem 
dobrovolným organizátorům za vy-
naložené úsilí.                              AK
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Vážení občané, 
tradiční celonárodní „Tříkrálová sbírka“ se bude 

v naší obci tentokrát konat v sobotu 3. ledna 2015. 
Pokud se sejde dost koledníčků a vedoucích skupinek 
z řad rodičů, obejdeme v tento den všechny domy v 
Zaječí. V případě, že by nám nepřálo počasí nebo se 
sešlo málo skupinek, budeme chodit k Vašim dveřím 
i v neděli 4. ledna 2015. Každá skupinka bude mít za-
pečetěnou pokladničku s razítkem obce Zaječí a do-
spělý vedoucí skupinky se prokáže průkazkou sbírky 
pro Charitu.

Současně také zveme všechny děti a rodiče, kteří 
by rádi se sbírkou pomohli, aby přišli v sobotu 3. 1. 
2015 ve 13.00 hodin k soše sv. Jana Nepomuckého na 
náves, případně mě kontaktujte osobně nebo na te-
lefonním čísle 606 541 912. Děkujeme Vám všem, že 
se chováte v tento den k našim koledníčkům vlídně a 
také děkujeme za Vaše fi nanční dary, kterými podpo-
rujete aktivity naší Oblastní charity Břeclav. Více infor-
mací na www.charita.cz.

Mgr. Kristýna Dobešová Zimmermannová

Příchod Tří králů

K+M+B+2015

Tři králové je lidovým označením pro mudrce, kteří 
podle novozákonních evangelií navštívili krátce po na-
rození Ježíše v Betlémě a malému Ježíškovi přinesli zla-
to, kadidlo a myrhu.

V katolických zemích se o svátku Tří králů, též Zje-
vení Páně, chodí koledovat a píše se posvěcenou křídou 
na dveře domů zkratka K+M+B jako formule požehná-
ní. Zkratka se mylně vykládá jako iniciály tří králů. Pů-
vodní text zní „Christos (Kristus - K) mansionem (M) 
benedicat (B)“ – „Kriste žehnej tomuto domu“ (po celý 
rok), proto se za třetí křížek píše letopočet. Tři křížky 
symbolizují Nejsvětější  Trojici,  tj. Otce, Syna i Ducha 
Svatého.  Nejsou to tedy znaménka plus mezi iniciálami.

Tříkrálová sbírka
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